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Noul USR înseamnă încrederea că
se poate, maturitate în decizii și
curaj. E realitatea la care am
contribuit cu toții și pe care ne
dorim să o vedem transpusă și la
nivelul întregii țării.



USR la SenatUSR la Senat
Lider de grupLider de grup
Iată câteva dintre cele mai importante acțiuni și luări de poziție din
această sesiune parlamentară:

Noi, USR, am propus soluții simple pentru a opri creșterea prețurilor. Guvernul, în
frunte cu ministrul energiei, a venit doar cu măsuri catastrofale, pentru că acești
oameni vor, de fapt, mai mulți bani pentru ei și mai puțini bani pentru cetățeni.
(intervenție TV, 6 septembrie 2022)

USR a depus în Parlament un pachet anti-criză (eliminarea taxelor pe salariul minim,
reducerea TVA-ului la energie și gaze de la 19% la 5%, eliminarea taxelor din facturi,
vouchere pentru criza energetică), precum și o moțiune împotriva ministrului
energiei. Alături de colegul meu Cristian Bordei, am solicitat Avocatului Poporului să
atace la CCR ordonanța ce prelungește mandatele pentru conducerea ANRE -
autoritatea de reglementare în domeniul energiei.

Această chestiune trebuie tranșată definitiv și să eliminăm orice este «special» în
sistemul de pensii din România. Performanța administrativă și abilitatea de a atrage
finanțări europene ar trebui să fie criteriul după care să fie răsplătită activitatea
primarilor, nu faptul că ocupă, pur și simplu, o funcție. (comunicat de presă, 13
octombrie 2022)

Am solicitat de trei ori, în scris, Biroului Permanent al Senatului urgentarea dezbaterii
inițiativei USR de eliminare a pensiilor speciale pentru aleșii locali. În timp ce
Guvernul PSDNL a adoptat Legea pensiilor speciale, USR a depus 5 proiecte de lege
pentru eliminarea pensiilor speciale și a lansat campania STOP Pensii Speciale.
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Soluții pentru facturile mari ale românilor

Stop Pensii Speciale

Puroiul corupției care-și are sălașul în PSD a ieșit din nou la iveală - Nicolae Bădălău,
vice-președintele Autorității de Audit la Curtea de Conturi, a fost reținut de DNA pentru
trafic de influență și luare de mită. Domnul Bădălău a fost numit în funcție de către
Ciolacu, iar PSD a creat cadrul pentru asta: a modificat legislația special pentru ca
domnul Bădălău să poată accede la această funcție, fără niciun fel de pregătire în
domeniu. I-au încredințat astfel domnului Bădălău zeci de miliarde de lei pe care să le
urmărească - au pus lupul paznic la stână. (declarații de presă, 28 noiembrie 2022)

Împreună cu colegii mei din USR, am făcut toate demersurile posibile la nivelul
Senatului pentru a cere revocarea imediată a lui Nicolae Bădălău de la Curtea de
Conturi. Presiunea publică a funcționat - prin vot în Parlament, am reușit să-l demitem.

PSD, partid plin de corupți

https://stoppensiispeciale.ro/?fbclid=IwAR0E8tJ_v7DbKrk_JumObq2VD0lPgppQgNMFKArZ8pypFDBZ7uvPZNRBJ3A


USR la Senat. USR la Senat. Lider de grupLider de grup

Este dezolant să constați că oameni din ce în ce mai slab pregătiți, dar cu conexiuni
speciale în PSD și PNL, sunt împinși în instituții-cheie ale statului unde nu o să facă
nimic altceva decât să ridice mâna după cum li se ordonă. (intervenție în Plen, 15
decembrie 2022)

USR nu a validat niciunul dintre candidații propuși, pentru că nu îndeplineau
condițiile care să asigure independența justiției.

Am dezbătut inițiativa PNL privind acordarea de pașapoarte diplomatice primarilor și
prefectilor în momentul în care președintele Iohannis și PNL - la cârma Ministerului de
Externe - au demonstrat totală lipsă de competență și de capacitate a diplomației
românești, ratând execrabil intrarea în Schengen. Probabil că PNL știa că nu vom intra
în Schengen și s-a grăbit să-i asigure pe privilegiați că vor rămâne privilegiați.
(intervenție în Plen, 12 decembrie 2022)

Am reușit să respingem inițiativa în Plenul Senatului. 

Așa cum ne asigurăm că cetățenilor din țări terțe le asigurăm protecție în Uniunea
Europeană, trebuie să ne asigurăm că și cetățenii mobili din Uniunea Europeană,
românii care lucrează în străinătate, beneficiază și ei de o protecție sporită. Cadrul
legislativ european trebuie îmbunătățit și implementarea legislației europene în toate
țările care beneficiază de aportul lucrătorilor români trebuie urmărită cu atenție, de
unde nevoia ca noi, parlamentarii români, în toate forurile în care acționăm, să urmărim
cu atenție acest subiect. (intervenție în Plen, 10 octombrie 2022)

Directiva Parlamentului European și a Consiliului pentru o mai bună
protecție a cetățenilor din țări terțe

Dosarul Schengen versus prioritățile PNL

Membrii propuși pentru CSM

PSD, PNL și UDMR au sfidat din nou poporul român. Au băgat pe blat, pe repede-
înainte, cu un sfert de oră înainte de Plen, o lege pentru mărirea salariilor
parlamentarilor și ale altor categorii privilegiate. (declarații de presă, 21 septembrie
2022)

USR a fost singurul partid care s-a opus. Prin presiune publică, am reușit să scoatem
din lege creșterea salariilor pentru președinte, miniștri, parlamentari și prefecți.

Credeam că, odată cu dispariția lui Dragnea din politică, nu vom mai trăi vreodată un
asalt crâncen asupra legilor justiției; de fapt, Dragnea nu era singur, avea în spate frăția
intereselor PSD-PNL. (luare de poziție, 17 octombrie 2022)

În Biroul Permanent al Senatului, am solicitat scoaterea legilor justiției de pe
ordinea de zi a Plenului și prelungirea dezbaterilor până la primirea punctului de
vedere al Comisiei de la Veneția; cererea a fost respinsă de majoritatea PSD-PNL-
UDMR. Ulterior, USR a contestat la CCR legile justiției, însă CCR a respins sesizările.
Este încă o dovadă că CCR a ajuns un simplu instrument politic. 

Asaltul PSD-PNL asupra legilor justiției

Împotriva creșterii salariilor pentru politicieni
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Servicii consulare
mai aproape de cetățeni

Lucrătorii români în Diaspora 
Esențiali și protejați
Atașații pe probleme de muncă și sociale au un rol
semnificativ în protejarea cetățenilor români din Diaspora.
De la acțiuni de informare, consiliere și asistență, la sesizarea
autorităților și efectuarea de demersuri pe lângă instituțiile
competente, ei vin în sprijinul celor care se confruntă cu
probleme în domeniul muncii și social. Raportat la
milioanele de români stabiliți în străinătate, la care se adaugă
fluxul de lucrători sezonieri, rețeaua de atașați este
subdimensionată.

Am depus o inițiativă legislativă pentru a institui un set de
criterii în legislație în baza cărora să se determine repartiția
atașaților în fiecare țară: dimensiunea comunității românești
din statul respectiv, numărul de solicitări de sprijin primite,
propunerile formulate în urma consultărilor cu membrii
comunității. Ne dorim ca românii, fie că se află în Marea
Britanie, Italia sau Austria, să beneficieze rapid de protecție
și asistență. Acest lucru este posibil doar dacă numărul de
atașați este adaptat la nevoile comunităților. 

pe plan legislativpe plan legislativ

“Statul român va fi
puternic atunci
când va putea oferi
sprijin cetățenilor
săi, indiferent unde
se află ei.”

Inițiativă în dezbatere
la Senat, aviz favorabil 
 primit de la Consiliul
Economic și Social.

Românii din afara granițelor țării care au nevoie
de diverse documente și acte sunt nevoiți să se
deplaseze fizic la sediile consulatelor, indiferent
de distanțele pe care le au de parcurs, fie că
este vorba de zeci, sute sau mii de kilometri.

Pentru a veni în sprijinul cetățenilor din afara țării
care interacționează cu statul român, sesiunea
trecută am depus o inițiativă legislativă care să
permită accesarea anumitor servicii consulare
online, fără deplasarea solicitanților la consulate.
În septembrie, popunerea a fost preluată de
Comisia pentru politică externă din Senat. 

“Îmi doresc ca cetățenii din
afara țării să nu mai piardă
ore în șir cu drumuri la
consulate. Relația lor cu
administrația poate fi mai
clară și mai simplă, mai ales
cu ajutorul tehnologiei.”

Au loc dezbateri și se
lucrează alături de
toate instituțiile
implicate.

Ce am făcutCe am făcut



România este de mulți ani principala țară-sursă din UE pentru rețelele de traficanți de persoane.
Anual, instituțiile europene, și nu numai, atrag atenția autorităților române că trebuie să se implice
activ pentru a combate fenomenul, însă prea puțină atenție și prea puține fonduri au fost
redirecționate către acest subiect.

În acest context, alături de colegii mei, Silvia Dinică și Iulian Lorincz, am
depus sesiunea trecută o propunere legislativă pentru a veni în sprijinil
victimelor traficului de persoane.
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Ce am făcut Ce am făcut pe plan legislativpe plan legislativ

Protejarea victimelor
traficului de persoane

Pe de altă parte, am introdus prevederi
pentru a facilita accesul victimelor la
actele de identitate. În urma consultărilor
cu ministerul, am venit cu 3 măsuri
complementare în acest sens:

Pe de-o parte, venim cu o corectare a legii în
vigoare pentru ca victimele forțate să presteze
muncă sexuală sau să practice cerșetoria să nu
mai fie sancționate. În prezent, prin aplicarea
sancțiunilor asupra persoanelor traficate nu
facem decât să plasăm vina și povara financiară
tot asupra lor, făcându-le și mai dependente de
proxeneți sau de rețelele de trafic care le
exploatează.

conferirea dreptului de a avea orice tip
de act de identitate;

eliberarea actelor de identitate mult mai rapid:
în maximum 15 zile (de la 30 de zile în prezent);

posibilitatea ca domiciliul declarat să fie sediul
unui birou de avocatură ori al unei organizații
neguvernamentale, scutind astfel victimele de
a se mai deplasa în localitățile de origine unde
pot activa rețelele care le-au traficat.

Astfel, victimele care au rămas fără
documente vor putea avea acces imediat
la toate serviciile de asistență și protecție
de care au nevoie.

“Interesul pentru
protejarea victimelor
traficului de persoane
nu trebuie să aibă niciun
fel de legătură cu vreo
culoare politică.”

Inițiativa legislativă a
fost adoptată de Senat, a

primit raport de admitere
la Camera Deputaților și

va intra la vot final.



În contextul necesității operaționalizării Sistemului Informatic
pentru Emiterea Actelor de Stare Civilă, Guvernul a introdus o
serie de modificări. Totuși, termenul de transcriere a actelor de
stare civilă a fost mărit de la 60 la 90 de zile pentru persoanele
care au (re)dobândit cetățenia română și care depun cererea
de transcriere la consulat.

Nu am putut accepta ca administrația să devină mai lentă
printr-o lege care promovează viteza de reacție și servicii mai
eficiente. Așadar, am depus un amendament pentru a
împiedica prelungirea acestui termen după încheierea
perioadei de tranziție.

Odată ce Sistemului Informatic pentru Emiterea Actelor de
Stare Civilă va deveni operațional, vom propune în Parlament
scurtarea drastică a termenelor de transcriere a actelor de
stare civilă.

Ce am făcut Ce am făcut pe plan legislativpe plan legislativ

(Re)dobândirea cetățeniei române

activitatea centrelor să fie monitorizată de consilii de
administrație, formate din persoane alese din rândul
comunității românești (funcții neremunerate);

directorii centrelor să nu fie numiți de la București, de
către D.R.P., ci să fie oameni aleși din comunitate;

“Administrația
românească
trebuie să fie mai
eficientă, în slujba
cetățenilor.”

Amendamentul 
a fost adoptat de Senat,
iar în prezent se află în
dezbatere la Cameră.

Amendamente la Legea centrelor 
comunitare din Diaspora
În contextul în care legea privind instituirea
centrelor comunitare românești în străinătate a
ajuns din nou în Parlament, în urma cererii de
reexaminare a președintelui, am depus o serie de
amendamente:

În Comisia pentru românii
de pretutindeni, PSD și
PNL s-au opus la aceste
amendamente - sub
pretextul înființării unor
centre comunitare care
să-i sprijine pe cetățenii
din Diaspora, ei vor să
creeze, de fapt, sinecuri
controlate politic.

directorii să nu fie salarizați la nivel de ministru-
consilier, ci să existe o limită maximă de salarizare, iar
decizia să aparțină consiliului de administrație, în
funcție de specificitatea activității din locul respectiv;

în aceste centre să fie angajați oameni din
comunitate și numai în cazuri excepționale, atunci
când 2 concursuri succesive nu dau rezultate în
comunitate, D.R.P. să poată trimite oameni la post.

”Avem nevoie de
centre comunitare

gestionate de
cetățeni, pentru

cetățeni, și nu de noi
sinecuri controlate

politic.”
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De la președinție, partide, instituții fantomă,
precum Academia Oamenilor de Știință sau
Institutul Levantului, din bugetul PNDL 3 -
pușculița cu bani pentru clientela politică a
PSD, PNL și UDMR.

Ce am făcut Ce am făcut pe plan legislativpe plan legislativ

Amendamente pentru Diaspora
la Legea Bugetului

Extinderea rețelei consulare, asigurarea necesarului
de personal, mai multe consulate itinerante.

Adaptarea numărului de atașati pe probleme de
muncă și sociale la nevoile comunităților de români;

“Afirmația că sunt suficienți bani am auzit-o și în anii trecuți de
la Ministerul de Externe. Din păcate, nu am văzut reflectarea
acestor suficienți bani în creșterea substanțială a serviciilor
consulare, scăderea cozilor la consulate.”

PSD-PNL-UDMR ne-au respins
amendamentele: nu au fost
de acord sa luăm banii care

se duc pe apa sâmbetei și cu
acești bani să sprijinim

românii din Diaspora.

Și anul acesta am depus o serie de amendamente la Legea bugetului de stat,
amendamente ce vin a finanța măsuri concrete de sprijin pentru românii din
Diaspora. 

Extinderea și modernizarea cursului de Limbă,
Cultură și Civilizație Românească (LCCR) pentru
copiii din afara granițelor;

Proiecte de atragere a cercetătorilor români cu
experiență din Diaspora;

Studiu cuprinzător privind Diaspora.

De unde am propus să luăm banii? 

intervenție în Comisia pentru Buget, 12 decembrie 2022

Intervenție în Plen cu ocazia dezbaterii bugetului, 14 decembrie 2022

“Copiii românilor din Diaspora trebuie să păstreze
limba română ca o limbă sfântă. Pentru asta au
nevoie să poată învăța. Avem un program, LCCR.
Vă rog să aprobați să suplimentăm bugetul acestui
program, astfel încât să avem mulți profesori care
să predea limba română copiilor din Diaspora.”

0707



legislatie si diplomatie parlamentaralegislatie si diplomatie parlamentara

Propunerea AUR privind acordarea cetățeniei române tuturor persoanelor care se declară
români de pretutindeni: printr-o astfel de propunere, s-ar deschide robinetul ca orice om de-al
lui Putin să fie cetățean român.
Inițiativa PNL privind acordarea de pașapoarte diplomatice prefecților, președinților de
consilii județene și primarilor: România și românii nu au nevoie de privilegiați, ci au nevoie de
oameni competenți care să-și facă treaba.
Propunerea PNL ce prevede ca românii să declare la fiecare trei luni unde locuiesc și să nu
aibă dreptul să voteze decât la un an după ce se mută într-o localitate: USR a fost singurul
partid care s-a opus acestei inițiative ce îngrădește dreptul la vot și conduce către instituirea
statului polițienesc mult visat de marea coaliție la guvernare.

0808

Comisii parlamentareComisii parlamentare

Iată câteva dintre inițiativele susținute în comisii:
Proiectul de lege privind retragerea României din Banca Internațională de Investiții (înființată
în 1970 la Moscova) al cărei acționar principal este Rusia.
Proiectul de lege privind cooperarea în domeniul apărării între România și Republica
Portugheză.
Proiectul de lege pentru ratificarea Acordului între România și Republica Chile în domeniul
securității sociale.
Propunerea USR privind eliminarea dublei impozitări a nomazilor digitali. 

Iată ce NU am susținut: 

Diplomație parlamentară: 
Întâlnirea cu Sviatlana Tsikhanouskaya, lidera opoziției democratice din Belarus: am subliniat
că delegația României la AP OSCE pe care o conduc a sprijinit și va sprijini în continuare o
poziționare fermă a organizației pentru condamnarea acțiunilor regimului Lukashenko.
Audierea ambasadorilor care au plecat la post în Slovenia și în Danemarca. 

“Ar fi trebuit astăzi să audiem ministrul și să dăm un aviz pe
propunerea sa. Domnul ministru n-a catadicsit să vină după
eșecul fabulos al diplomației române în dosarul Schengen.
Este de neacceptat să nu ai ministru aici, în aceste condiții.
Vom insista ca dl. Aurescu să vină; l-am invitat deja la Ora
Guvernului în Camera Deputaților. Trebuie să corectăm
cursul diplomației române care a luat-o complet razna.” 

intervenție în Comisia pentru Politică Externă
cu ocazia dezbaterii bugetului MAE , 12 decembrie
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MAE
14 septembrie

Am subliniat necesitatea trimiterii la post a unui
consul și am solicitat explicații pentru întârziere. 

Programul Sprijinirea educației
în limba română

Am semnalat termenul insuficient de depunere a
dosarelor. D.R.P. a prelungit termenul în aceeași zi.

Implementarea HUB-ului de
servicii 

Am subliniat necesitatea implementării HUB-ului,
ce ar permite obținerea online a unor documente.

Am solicitat informații și date statistice cu privire la
funcționarea acestor centre.

Centrele regionale pentru
victimele traficului de persoane

Am întrebat care este stadiul semnării acordului și
am solicitat măsuri pentru accelerarea demersurilor.

Context Solicitare Minister

Serviciile consulare prestate
cetățenilor străini

Am vrut să aflăm care sunt cele mai solicitate servicii
prestate străinilor gratuit și ce impact bugetar au.

D.R.P.
21 septembrie

MAI
5 octombrie

M. Dezvoltării
12 octombrie

M. Muncii
9 noiembrie

MAE
9 noiembrie

Acordul de securitate socială
cu Statele Unite

Măsuri pentru recunoașterea certificatelor de
revalorizare ale asistenților medicali români.

Recunoașterea studiilor în UE
pentru asistenții medicali

Comisia Europeană
1 noiembrie

Suspendarea activității
consulare de la Ottawa

relatia cu guvernulrelatia cu guvernul
Întrebări și interpelăriÎntrebări și interpelări

MAE
7 decembrie

Am vrut să aflăm stadiul implementării Legii
feedback-ului, la 1 an și 8 luni de la promulgare.

Extinderea rețelei consulare:
noi consulate în 2023?

Am întrebat ce progrese au fost realizate în anul
2022 și ce consulate vor fi înființate în 2023.

MAE
7 decembrie

Evaluarea serviciilor
consulare de către cetățeni

Am transmis în mod constant întrebări și interpelări, pentru a semnala problemele
identificate și a soluționa sesizări primite de la cetățeni. Iată câteva dintre
întrebările și interpelările adresate în perioada septembrie-decembrie 2023:

În această sesiune parlamentară amÎn această sesiune parlamentară am
preluat și rezolvat preluat și rezolvat 38 de sesizări38 de sesizări. În. În
acest sens, am transmis acest sens, am transmis 12 întrebări12 întrebări
sau interpelărisau interpelări către Guvern. către Guvern.

Ai și tu o problemă?Ai și tu o problemă?  
Scrie-ne la radu.mihail@senat.roScrie-ne la radu.mihail@senat.ro
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Actualele provocariActualele provocari
Politică externăPolitică externă

În calitate de președinte al Delegației Parlamentului României, am participat în data de 23
septembrie la reuniunea cu tema ”Rolul OSCE și al Adunării Parlamentare a OSCE în
arhitectura securității europene în schimbare”, găzduită de Parlamentul finlandez. M-am
întâlnit cu membri ai Biroului AP OSCE, oficiali ai țării gazdă și ai OSCE, reprezentanți ai
mediului academic și experți, iar dezbaterile s-au axat pe identificarea unor răspunsuri
durabile pentru actualele provocări de securitate, în special în ceea ce privește consolidarea
păcii în Ucraina. 

Adunarea Parlamentară a OSCEAdunarea Parlamentară a OSCE
Consolidarea păcii în Ucraina

Misiuni de observare a alegerilor
Bosnia și Herțegovina: În octombrie, am făcut parte din misiunea de observare a alegerilor
generale din Bosnia și Herțegovina, ce a reunit 471 observatori. Am monitorizat secții de
votare din Sarajevo și din localități limitrofe, participând la diferite etape ale procesului -
deschiderea secțiilor, desfășurarea votării pe parcursul zilei, numărarea voturilor,
consemnarea rezultatelor în procesele verbale etc. Dincolo de tensiunile interetnice, instituțiile
nefuncționale și corupția endemică, am identificat o nouă generație în politica bosniacă,
orientată către viitor, către schimbare.

Statele Unite ale Americii: La începutul lunii noiembrie, am participat la misiunea AP OSCE de
monitorizare a alegerilor de la jumătatea mandatului - “midterms”, ce a reunit aproximativ 200
de observatori. Am observat 14 secții de votare din New Hampshire, de dimensiuni diferite - de
la 3.000 la 16.000 de votanți înregistrați. Am avut ocazia să particip și la sesiunea de formare a
voluntarilor dintr-una din secții, înainte de deschiderea votului. Alegerile americane au arătat
un lucru simplu: dincolo de grija privind situația economică individuală și a țării, americanul de
rând este interesat de libertate și democrație.

Am luat cuvântul pentru a sublinia
importanța recunoașterii contribuției
țărilor din est, vecine cu Ucraina, ce au
contribuit semnificativ la gestionarea
crizei. S-a discutat, de asemenea, despre
modalitățile de creștere a eficienței OSCE
și a Adunării sale parlamentare. În acest
context, am punctat necesitatea utilizării
cât mai eficiente a potențialului
reprezentat de statele din Balcani și Asia
Centrală, care nu sunt asimilate cu
“Occidentul” și care, prin angajarea activă
în activitățile OSCE, ar putea sprijini
relansarea multilateralismului ca soluție.



AP OSCE. AP OSCE. Agenda digitalăAgenda digitală

Sesiuni de lucru în calitate deSesiuni de lucru în calitate de
Reprezentant Special pentruReprezentant Special pentru
Agenda Digitală a AP OSCEAgenda Digitală a AP OSCE

Întâlniri de lucru cu instituțiile din Finlanda responsabile de agenda digitală a țării: discuțiile
s-au axat pe transformarea digitală de succes a Finlandei din ultimii ani, ce s-a realizat indiferent
de cine a fost la guvernare – pentru că digitalizarea nu trebuie să poarte culori politice. Totodată,
am identificat oportunități de introducere a unor servicii digitale pentru a veni în sprijinul
întreprinderilor mici și mijlocii (IMM-urilor).

Schimb de bune practici cu reprezentanții Departamentului de Transformare Digitală din
Kazahstan, țară ce se situează pe locul 28 în lume conform indicelui de dezvoltare în materie de
guvernanță digitală; în urma acestor întâlniri, voi crea un ghid dedicat parlamentarilor din
regiunea OSCE, pentru a transmite mai departe exemplele de bune practici.

Sesiuni de lucru organizate la Sarajevo: la Ministerul Comunicațiilor și Transporturilor, la
Agenția de Reglementare a Comunicațiilor, precum și cu reprezentanți ai delegației UE în Bosnia
și Herțegovina. Discuțiile s-au axat pe activitățile și politicile în domeniul digital din Bosnia și
Herțegovina, cu accent pe importanța implementării unui plan și a unui cadru la nivel național
pentru o transformare digitală cuprinzătoare și de succes. Am discutat și despre proiectele în
coordonare cu UE, OSCE și alte organizații internaționale ce au ca scop modernizarea
administrației publice, consolidarea securității cibernetice și creșterea conectivității în regiunea
Balcanilor de Vest.
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intervenție în Comisia AFCO a Parlamentului European, 26 octombrie 2022

Conferinta privind Viitorul EuropeiConferinta privind Viitorul Europei
1 an de la1 an de la

La sfârșitul lunii octombrie, m-am aflat la Bruxelles pentru a lua parte la lucrările Comisiei
pentru Afaceri Constituționale (AFCO) a Parlamentului European, în calitate de delegat la
Conferinței privind Viitorul Europei ce s-a desfășurat anul trecut. Am dezbătut, în mod
special, felul în care trebuie restructurată funcționarea Uniunii Europene, la nivel de decizii -
decizii cu unanimitate versus decizii cu majoritate calificată.

Am luat cuvântul pentru a puncta faptul că schimbarea tratatelor este necesară cât mai
curând, astfel încât, în fața Rusiei și a Chinei, să putem avea o Europă hotărâtă și agilă:

În timp ce eu am susținut cu forță necesitatea modificării tratatelor, necesitatea eliminării
blocajelor unilaterale, România, prin Ministerul de Externe, s-a poziționat în grupul statelor
care s-au opus modificării tratatelor, adică al statelor care nu doresc renunțarea la
unanimitatea deciziilor în chestiuni ce privesc UE. 

Momentul Schengen din decembrie a fost încă o confirmare a necesității eliminării tiraniei
unanimității la nivelul UE. Voi continua să promovez, împreună cu colegii din USR, ALDE și
Renew, demersurile pentru constituirea Convenției pentru schimbarea tratatelor.

“Sper că toate guvernele responsabile din Europa au realizat
după 'cascadoria' austriecilor că o Europă puternică nu poate
exista dacă păstrăm posibilitatea de șantaj dată de unanimitate.”

“În mod special acum, când țări precum Rusia și China
exploatează 'verigile cele mai slabe', încercând să ne
îngenuncheze pe noi, Uniunea, acum, când pregătim un
eventual proces de extindere, avem nevoie de reforme,
este nevoie ca tratatele să fie revizuite cât mai curând.” 

Documentul Comisiei Europene 
“Strategia europeană privind serviciile de îngrijire”
Ca delegat al Parlamentului României la Conferință, am subliniat necesitatea îmbunătățirii
condițiilor de muncă în sectorul serviciilor de îngrijire. 

Iată că, anul acesta, Comisia Europeană a redactat “Strategia europeană privind serviciile de
îngrijire”. Comisia s-a angajat să revizuiască aplicarea standardelor UE care reglementează
condițiile de muncă, inclusiv pentru persoanele care asigură servicii de îngrijire la domiciliu
în regim intern. Am aprobat această strategie în Plenul Senatului și am luat cuvântul pentru a
reaminti că badantele, îngrijitoarele românce din întreaga Europă, trebuie să fie apreciate și
tratate corespunzător.
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Demersuri pe plan internDemersuri pe plan intern
Războiul din UcrainaRăzboiul din Ucraina
În linie cu Rezoluția Adunării Parlamentare a Consiliului Europei, precum și cu deciziile unor
parlamente europene de a declara regimul lui Putin drept terorist, am depus în Parlament o
Propunere de declarație pentru condamnarea anexării ilegale de către Federația Rusă a
teritoriilor Ucrainei și recunoașterea actualului regim rus drept regim terorist

“Asistăm la o agresiune nemiloasă a regimului Putin împotriva a
milioane de civili ucraineni care nu au nicio vină și care trebuie să
fie protejați de comunitatea internațională. A venit momentul ca
Parlamentul României să aibă o poziție foarte clară, să exprime cât
de puternic susține România poporul ucrainean, cât de puternic
susține România respectarea dreptului internațional. Sperăm să
convingem cât de repede o majoritate a parlamentarilor pentru
adoptarea acestei declarații în Parlament, în cele două camere.” 

Cu ocazia adoptării în plenul Senatului a Propunerii de Decizie a Parlamentului European și a
Consiliului privind nerecunoașterea documentelor de călătorie eliberate de ocupanții ruși în
regiunile invadate, am luat cuvântul pentru a sublinia importanța poziționărilor politice menite
să expună abuzurile și crimele regimului lui Putin și am făcut un apel către celelalte partide să
adopte Declarația pe care noi, USR, am depus-o pentru calificarea regimului rus drept terorist. 

Însă, conducerea Parlamentului a continuat să tergiverseze dezbaterea acestei
Declarații, ceea ce face să rămânem întârziații Europei pe un subiect atât de important. În
decembrie, am solicitat, din nou, în scris membrilor Birourilor Permanente Reunite să ne
comunice data la care Declarația va fi dezbătută în Parlament.

Documentul Comisiei Europene privind
sprijinirea și reconstrucția Ucrainei
Am dezbătut în Parlament Documentul Comisiei Europene ce stabilește modul de gestionare a
eforturilor internaționale de reconstrucție a Ucrainei în urma daunelor cauzate de război.
În acest context, am formulat o serie de observații importante pentru România.

Pe de-o parte, am inclus necesitatea ca, în procesul anunțat de reconstrucție, Comisia să
stimuleze implicarea statelor vecine cu Ucraina, ce s-au aflat în prima linie în gestionarea crizei
refugiaților. România, Polonia, Slovacia au făcut și fac eforturi deosebite care trebuie
recunoscute ca atare. Am susținut acest lucru și în calitate de președinte al delegației
Parlamentului României la AP OSCE - în Rezoluția privind războiul din Ucraina adoptată de
plenul Adunării, am reușit să includ un paragraf referitor la contribuția semnificativă a statelor
vecine cu Ucraina în gestionarea crizei refugiaților.

Pe de altă parte, am subliniat faptul că aceste programe de reconstrucție susținute de UE
trebuie să aibă în spate o supraveghere și o condiționalitate în ceea ce privește tratamentul
acordat minorităților naționale, în acord cu angajamentele asumate pe plan internațional. Mai
exact, Ucraina trebuie sa vină cu măsuri concrete care să asigure dreptul elevilor aparținând
minorităților naționale, inclusiv a etnicilor români, să studieze în limba maternă. Observațiile
formulate au fost incluse în raportul transmis Comisiei Europene.
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Acasa, în Europa, pretutindeniAcasa, în Europa, pretutindeni
Alături de tineAlături de tine
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Acasa, în Europa, pretutindeniAcasa, în Europa, pretutindeni
Alături de tineAlături de tine
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Sesizări preluate și rezolvate

Luări de poziție
Deplasări în țară: campania USR te ascultă

Întrebări/interpelări către Guvern

Întâlniri oficiale sau de lucru

Întâlniri cu comunitățile din Diaspora
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Propuneri legislative inițiate sau co-inițiate13
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Rezumatul sesiuniiRezumatul sesiunii
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